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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 12 ноември 2003г. 
Времетраене: 10:10 – 12:00 
 
Участници: 
 

1. г-жа Лидия Шулева – заместник министър-председател и министър на 
икономиката 

2. г-н Николай Василев – заместник министър-председател и министър на 
транспорта и съобщенията 

3. г-н Милен Велчев – министър на финансите 
4. г-н Валентин Церовски – министър на регионалното развитие и 

благоустройството 
5. г-н Милко Ковачев – министър на енергетиката и енергийните ресурси 
6. г-н Румен Симеонов – заместник-министър на труда и социалната 

политика 
7. г-н Любомир Дацов – заместник-министър на финансите 
8. г-жа Калина Златанова – началник отдел “Данъчни и нормативни актове”, 

Министерство на финансите 
9. г-н Божидар Данев – председател, Българска стопанска камара 
10. г-н Камен Колев – главен директор “Индустриално развитие”, Българска 

стопанска камара 
11. г-н Цветан Симеонов – заместник-председател, Българска търговско-

промишлена палата 
12. г-жа Валентина Зартова – юридически съветник, Българска търговско-

промишлена палата 
13. г-н Васил Василев – председател, Съюз на работодателите в България 
14. г-н Евгений Иванов – главен секретар, Съюз на работодателите в 

България 
15. г-н Янко Кръндаров – член на УС, Българска международна стопанска 

асоциация 
16. г-жа Светлана Боянова – юридически съветник, Българска международна 

стопанска асоциация 
 
Изготвен от: 
Димитър Цветанов, координатор на СИР 
 
Дневен ред: 
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1. Бюджет 2004 и Данъчна политика 
2. Други: 

- изпращане на проектозаконите от интерес за бизнеса в режим на 
съгласуване 

- участие на представител на бизнеса в Комисията по лицензионните 
режими 

3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
1. Бюджет 2004 и Данъчна политика: 
 
1.1 Бележки: 
 
г-н Милен 
Велчев, 
министър на 
финансите 

Акцентите в бюджет 2004 са следните: увеличаване на тавана на 
пенсиите, увеличени разходи за образование с 16.3% и за 
здравеопазване с 15.1%. Средствата за образование се 
увеличават от 3.9 % от БВП миналата до 4.2 % през тази година. 
Друг приоритет с голямо процентно увеличение спрямо 2003 г. е 
съдебната система с 44%. Инвестиционните разходи стигат 3.5% 
от БВП. Що се отнася до бюджета на НОИ – има намаление на 
социалните плащания при болничните от 80% на 50%. Още две 
думи за макро-рамката: очакваме растежа да стигне 5.3%, а 
инфлацията да бъде в рамките на 4%. Планираме повече приходи 
в размер на 400 млн. лв. 

г-н Васил 
Василев, 
председател, 
СРБ 

Изразяваме удовлетворението си от следните положителни 
действия на правителството: намалението на данък печалба от 
23.5 % на 19.5%, което ще се отрази положително върху 
събираемостта на данъците, въвеждане на по-голяма данъчна 
дисциплина и предвидените мерки в бюджета. Надявам се, че 
целите следващата година ще бъдат изпълнени и ще подкрепят 
ускоряването на икономическия растеж. 
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г-н Божидар 
Данев, 
председател, 
БСК 

Много са положителните въздействия и ние ги приветстваме, ще 
обърна внимание към няколко момента от изключителна 
важност за развитието на нашата икономика: БСК смята, че 
всички трябва да бъдат регистрирани по ДДС, за да се прекратят 
данъчните измами и незаконния внос. Предлагаме да се 
приватизират данъчните проверки, а механизмът на контрол да 
бъде лицензирането на експерт-счетоводителите от страна на 
данъчната администрация. Всички стопански субекти да бъдат 
равнопоставени по ЗДДС и ЗКПО. Процедурата по ДДС да се 
съкрати от 45 до 30 дни и реално да се използва сметката по 
ДДС. Основният проблем на българската икономика са 
данъчните измами и сивата икономика. 
Монополът на Информационно обслужване АД трябва да бъде 
разбит. Приветстваме намалението на данък печалба до 19.5%. 
Мярката за намаляване на обезщетенията при болничните е 
икономически целесъобразна и справедлива. Подкрепяме 
политиката за увеличаване на акцизите върху цигарите и 
алкохола. Много важен въпрос е: Какъв да бъде размера на 
винетната система?. Транспортната дейност е един сериозен 
експортен ресурс и тази система ще й се отрази в значителна 
степен. Увеличаването на разходите за съдебна система, 
образование и здравеопазване са за сметка на увеличение на 
данъци и такси. От 12-40 пъти са вдигнати таксите в 
правосъдието. Ограничава се достъпа до правораздаване: 
обжалването от 50 лева става 2000 лева, адвокатските хонорари 
достигат около 2000 лв. плюс допълнителните разходи за 
ускоряване на процеса в съда. Документът за актуално състояние 
се изисква навсякъде, а процесът по издаването му е труден и 
бавен. 
В Закона за държавния бюджет за 2004 г. не се намалява размера 
на субсидиите. Съществува субсидия за БДЖ, а то не дава 
лиценз на частни превозвачи. 
Не е допустимо обществени пари да се харчат на базата на 
бартери. Всички обществени поръчки се дават на 
взаимосвързани лица: Министерство на финансите възлага на 
Информационно обслужване АД, например. Няма пари за 
иновации и развойни проекти, което обрича 
конкурентноспособността на българската икономика. 
Продължава практиката за субсидиране на НОИ на лица с 
чинове (МНО, МВР, МП), което представлява косвено 
субсидиране и реално увеличаване на военния бюджет. 
Програмата за назначаване на безработни, няма пари и се 
прекрати. Не се опускат пари на фирми ползвали програмата. 
Обръщам внимание към всичко това, не като критика, а като 
опит за по-голяма конструктивност в диалога с правителството. 
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г-н Милен 
Велчев, 
министър на 
финансите 

Информационно обслужване АД ще се приватизира през 2004г. 
Следващата година ще имаме единна информационна система. 

г-н 
Любомир 
Дацов, 
заместник-
министър на 
финансите 

Само тези които не са регистрирани имат проблема със 
здравните осигуровки, бюджета плаща на регистрираните. 
Административните разходи са 2.7% от БВП, при анализа сме 
10-15% по ниски от средните за Европа. Търсим еднозначна 
подкрепа в медиите за синдикатите и планираните от тях стачни 
действия.  

г-н Божидар 
Данев, 
председател, 
БСК 

МВР реши генерално проблема с единна информационна 
система, като нае Хюлет Пакард и за около 100 милиона изгради 
своята система. 

г-н Васил 
Василев, 
председател, 
СРБ 

СРБ е на мнение, че дискусиите около изготвянето на 
проектобюджета за 2005 г. следва да започнат в началото на 
януари следващата година, за да се определят приоритетите и 
бизнесът да знае в дългосрочен план как да планира дейността 
си. 

г-н Милен 
Велчев, 
министър на 
финансите 

Предвижда се през 2005 г. патентния данък да падне. 
Намаляването или отпадането на прага по ДДС може да стане 
чрез създаване на агенция по приходите и чрез ускоряване на 
данъчните проверки при връщане на ДДС. 

г-н Цветан 
Симеонов, 
заместник-
председател, 
БТПП 

Оценяваме високо положените усилия и считаме, че е възможно 
да се действа още по-решително. Бихме желали да има една 
ефективна и добре платена администрация. Всичко което е под 
формата на база данни и присъства като информация в 
държавните институции да се предоставя на заинтересованите 
лица без да е необходимо ваденето на документи. Що се отнася 
до съдебната система: където няма друга алтернатива, както е в 
Административния съд, нека да се помисли за по-добро и евтино 
обслужване. По отношение на образованието: създадоха се 
процедури за частните училища и въпреки всичко, в случаите 
когато са налични всички документи, процесът се задържа с 
месеци. За болничните: чудесно е че трите дни се махат, а дори 
да остане същия процент при стриктна процедура за контрол, 
социалните плащания ще намалеят значително. Що се отнася до 
ДДС: има доста недостатъци в използването на ДДС сметката, 
особено при натрупване на повече средства. Нека да се мисли за 
начин, а и има капацитет на данъчната администрация за 
регистриране на всички стопански субекти по ДДС. Патентният 
данък изчерпва ролята си, освен това е налице смесване с 
корпоративния данък.  
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г-н Янко 
Кръндаров, 
член на УС, 
БИБА 

Оценката на БИБА за бюджета е висока. Положителни резултати 
са увеличаването на събираемостта на данъците, намалението на 
данък печалба и увеличаване на инвестициите. Твърдо заставаме 
зад мярката за болничните, нещо което бе предложено в 
последната ни бяла книга. Приветстваме идеята през януари да 
продължим диалога и за проектобюджет 2005 г. 

г-н Николай 
Василев, 
министър на 
транспорта и 
съобщенията 

Ще се опитам да засегна няколко важни въпроса: Преките 
данъци продължават да намаляват. Бюджета е добър и се отнася 
към основни проблеми, каквито са инфраструктура, съдебна 
система и здравеопазване. Имаме ниска степен на бюджетно 
преразпределение. Подкрепям идеята за приватизация на 
услугите от съдебната система. За БДЖ са предвидени същите 
субсидии както миналата година, но те са крайно недостатъчни. 
Трупа се голяма загуба всяка година. 
Специално за Закона за обществените поръчки, редно е спрямо 
държавите, където има дискриминации да се действа 
реципрочно. Наш приоритет е въвеждането на комплексни 
информационно-комуникационни технологии с цел по-доброто 
обслужване на фирмите. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, 
БСК 

Фирмата Щрабах подписва с българските подизпълнители 
предварителни договори за отложено плащане с 60 дни след 
получаването им от МТС. 
По темата БДЖ: от 32 000 вагонен парк след 2 години ще има 
3000 вагона, което ще има сериозни последици за частния 
бизнес. МТС не дава лицензи на частни превозвачи. 
За винетките се използва австрийската система. Няма тол-
система за пътища, а само за тунелите, които са много скъпи за 
изпълнение. 

г-н Николай 
Василев, 
министър на 
транспорта и 
съобщенията 

Изходите за БДЖ има, но ситуацията е много тежка. Има тежки 
и непопулярни мерки. Предстои ремонтирането на значителна 
част от вагоните, за да се посрещнат нуждите на частния сектор. 

г-н Камен 
Колев, 
главен 
директор, 
БСК 

Ако позволите един въпрос, г-н Велчев: По каква схема ще бъдат 
използвани средствата от фискалния резерв за инфраструктурни 
проекти? 

г-н Милен 
Велчев, 
министър на 
финансите 

Съществуват два основни механизма. Първият е да се отпуснат 
до 200 млн. лв. на държавно дружество като субсидия и да се 
оформят като бюджетен разход. Другия механизъм е по-труден 
за изпълнение - инвестиция от фискалния резерв с ясно отделяне 
на търговски проект. 
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г-н 
Любомир 
Дацов, 
заместник-
министър на 
финансите 

Догодина в Германия ще бъде въведана винетна система. Около 
1.5-1.8 милиарда лева и около 20 години са необходими за 
пълноот затваряне на кръга на магистралите. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, 
БСК 

Ако лишите от мобилност населението, това ще се отрази 
сериозно на  икономиката. Например, Франция има тол-система. 

г-н Милко 
Ковачев, 
министър на 
енергетиката 
и 
енергийните 
ресурси 

Бих искал да Ви съобщя една добра новина и да изразя 
благодарността си към усилията на частния сектор. През тази 
година има 7.9% ръст на промишленото потребление на и 3.3% 
ръст на битовото потребление на електричество. Загубите от 
електроразпределение до края на 2003 г. ще бъдат намалени с 2 –
3 % на годишна база. Тази година 200 млн. влизат от 
енергоотрасъла за данъци. 

г-н Милен 
Велчев, 
министър на 
финансите 

Бих искал да задам един реторичен въпрос. Кога смятате, че 
населението ще започне да споделя оценките на бизнеса за 
икономиката? 

г-жа Лидия 
Шулева, 
вицепремиер 
и министър 
на 
икономиката 

По всички макроикономически показатели България е място за 
инвестиции и сключване на сделки, а отразяването от медиите и 
нагласите са изцяло отрицателни. Не мога да си обясня това 
странно противоречие. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, 
БСК 

Българските вестници не умеят да продават положителни 
новини. Това е един от проблемите. 

г-н Васил 
Василев, 
председател, 
СРБ 

По-важен е въпросът за диалога между правителството и 
бизнеса. Това е постепенен процес, който се надяваме да бъде 
усъвършенстван, за да даде своите най-добри резултати. 

г-жа Лидия 
Шулева, 
вицепремиер 
и министър 
на 
икономиката 

От изключителна важност е темата за връзка между науката и 
бизнеса, тоест за иновациите. Трябва да се разработи и стратегия 
за насърчаване на инвестициите. Предлагам да започнем дебат 
по тези въпроси. 

 
1.2 Предложения: 
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г-н Васил 
Василев, 
председател, 
СРБ 

Предлагам дискусиите по проектобюджет 2005 да започнат през 
януари 2004г., за да се определят приоритетите и бизнесът да 
знае как да планира дейността си. 

 
1.3 Решения: 
 
През януари следващата година ще започнат консултациите по проектобюджет 
2005г. между правителството и бизнеса за да се определят приоритетите. 
 
 
2. Други: 
 
2.1 Решения: 
 
- За представител на бизнеса в Комисията по лицензионни режими се определя 
координаторът на СИР. 
- Във връзка с изпращането на проектозаконите от интерес за бизнеса в режим 
на съгласуване, ще бъде изпратено писмо от Министерство на икономиката до 
г-н Севдалин Мавров, главен секретар на Министерски съвет с цел 
включването на СИР към съгласувателната таблица. 
 
 
4. Определяне на дневния ред за следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
за заседание на Съвета за икономически растеж, 

10.12.2003 г., 14:00 часа, Министерство на икономиката, Голяма зала, ул. 
“Славянска” 8, етаж 3 

 
1. Стратегия за насърчаване на инвестициите и Иновационна стратегия. 
2. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 
 


